俞士纶教授（Philip S. Yu）简历
Philip S. Yu（俞士纶）博士是伊利诺伊大学(UIC)芝加哥分校计算机系信息技术领域的著名教授、Wexler讲座教授。在加入伊利诺伊大学之前，他就职于IBM华盛顿研究中心。他在IBM组建了世界闻名的数据挖掘与数据库研究部门。俞教授是ACM和IEEE院士。由于在“大数据的索引、查询、搜索、数据挖掘和匿名隐私等领域的的先驱性工作和重要创新贡献”，他被授予IEEE计算机界2013年的技术成就奖。俞教授发表论文超过850篇，拥有300多个专利授权，论文被引用次数超过6万余次，H索引指数达到115，他是数据挖掘和数据管理社区的领头人。

俞教授担任ACM的TKDD杂志主编。他是IEEE的Data Mining会议、ACM的CIKM会议的指导委员，并且是IEEE 数据工程学指导委员会成员。他在2001年-2004年担任IEEE TKDE主编，2003年获得IEEE ICDM的研究贡献奖，2013年获得ICDM 10年最具影响论文奖，2014年获得了EDBT的Test of Time奖。俞教授在斯坦福大学获得博士学位。
2014年12月起，俞教授受聘担任清华大学数据科学研究院院长。
Bio:

Dr. Philip S. Yu is a Distinguished Professor and the Wexler Chair in Information Technology at the Department of Computer Science, University of Illinois at Chicago. Before joining UIC, he was at the IBM Watson Research Center, where he built a world-renowned data mining and database department. He is a Fellow of ACM and IEEE. Dr. Yu is the recipient of IEEE Computer Society’s 2013 Technical Achievement Award for “pioneering and fundamentally innovative contributions to the scalable indexing, querying, searching, mining and anonymization of big data”. With more than 850 publications and 300 patents, cited more than 60,000 times with an H-index of 115, Dr. Yu is a leader in the data mining and data management community. 

Dr. Yu is the Editor-in-Chief of ACM Transactions on Knowledge Discovery from Data.  He is on the steering committee of the IEEE Conference on Data Mining and ACM Conference on Information and Knowledge Management and was a member of the IEEE Data Engineering steering committee.  He was the Editor-in-Chief of IEEE Transactions on Knowledge and Data Engineering (2001-2004). He received a Research Contributions Award from IEEE Intl. Conference on Data Mining (ICDM) in 2003, the ICDM 2013 10-year Highest-Impact Paper Award, and the EDBT Test of Time Award (2014). Dr. Yu received his PhD from Stanford University.
